



APEEE
Services

Schola Europæa – Bruxelles 1

Communication
APEEE Services

Newsletter d'automne 2024 de l'APEEE Services

APEEE Services autumn newsletter 2024

Uccle & Berkendael



EN version below

Chers parents,

Bienvenue à toutes les nouvelles familles d'Uccle et de Berkendael, et bonne rentrée à tous. C'est avec enthousiasme et énergie que nous entamons cette nouvelle année scolaire 2024-2025, l'équipe de l'APEEE Services a à cœur de vous communiquer les nouvelles de ses services.

Prêts à relever de nouveaux défis avec le grand nombre d'élèves en secondaire, nous avons tout mis en œuvre pour que les services transport, cantine, activités périscolaires, casiers, garderie, natation, prennent soin d'accueillir vos enfants du mieux possible. Et vous nous remercions d'avoir répondu si nombreux aux inscriptions des différents services!

Décision phare cette année : une école sans téléphones pour encourager les élèves à une interaction sociale réelle. Ensemble avec l'école, faisons de cette décision une expérience humainement enrichissante pour les enfants et protégeons-les des effets néfastes des smartphones. Tous les services de l'APEEE Services s'alignent à la politique de l'école sur les [téléphones portables personnels](#).

Votre engagement pour l'épanouissement et le bien-être de vos enfants nous est essentiel. N'oubliez pas que vous êtes toujours les bienvenus pour pousser la porte de nos services!

Vous avez envie de partager de près la vie d'un service, rejoignez nos équipes de travailleurs de terrain et parents bénévoles au sein des Comités de Gestion pour découvrir les nombreux défis à relever. Intéressé.e? Consultez [notre site](#) pour plus d'informations sur les comités de gestion et l'annonce toute récente du Péricolaire Berkendael que vous pourrez lire plus loin dans notre Newsletter.

Nous vous remercions de la confiance que vous nous accordez et nous sommes tout à votre écoute pour améliorer sans cesse la qualité des services offerts à vos enfants. N'hésitez pas à nous joindre via l'onglet « Contact/feedback » de [notre page d'accueil](#).

Après ces premières semaines bien remplies, il est temps de marquer une petite pause bien méritée. Nous espérons que chacun d'entre vous pourra profiter de ce congé de Toussaint.

À très bientôt !

Très cordialement,

Pascale De Smedt
Directrice de l'APEEE Services
et
Stéphanie Wouters
Chargée de communication à l'APEEE Services

Cantine

La cantine et les cafétérias n'ont jamais eu autant de succès cette rentrée !

Rien qu'en secondaire, nous comptons plus de 180 inscriptions de plus que l'année dernière, un succès tel que nous devons faire face à des défis logistiques et organisationnels. L'augmentation du nombre d'élèves en secondaire entraîne une affluence constante au niveau de tous les services et demande une surveillance soutenue et attentive de la part du personnel. La bonne collaboration avec la direction de l'école nous a permis de répartir de manière équilibrée les flux d'élèves sur trois services :

- 11h55
- 12h30
- 13h20

Inversement, nous devons faire face depuis quelques années à une baisse significative

du nombre d'élèves en maternelle et primaire inscrits dans l'école. Pour la cantine, cela signifie environ 90 inscriptions en moins pour cette année scolaire. Nous sommes en réflexion avec l'école pour équilibrer de manière structurelle les changements au niveau des effectifs primaire et secondaire pour un futur proche.

Nouveautés au menu

1. Les cafétérias ont le plaisir de proposer chaque mois un snack chaud différent, produit quotidiennement en cuisine pour garantir la fraîcheur des aliments.

2. Le plat chaud végétarien offert quotidiennement aux élèves est mis à l'honneur pour éveiller leurs papilles et varier les plaisirs. Au-delà d'encourager une alimentation durable et couvrir leurs besoins en macronutriments, c'est un vrai défi de leur donner envie d'intégrer davantage de légumes, légumineuses et protéines végétales dans leur assiette. C'est pourquoi nous souhaitons améliorer la qualité et la créativité de nos menus végétariens.

Pour plus d'informations, n'hésitez pas à consulter nos menus [maternelle/P1](#) et [self-service P2-S7](#) et vous abonner au [compte Instagram](#).

Ecrans digitaux

En cette rentrée, les élèves ont découvert, dans la cantine et les cafétérias, nos écrans animés de contenu didactique et ludique: le menu du jour avec les allergènes, des vidéos anti gaspillages alimentaires adaptées à leur âge, la liste des produits vendus à la cafétéria, des informations pour bloquer leur clé en cas de perte, le snack du mois, etc.

Certains professeurs du cycle primaire se sont ralliés positivement au projet anti-gaspillage alimentaire en visionnant les vidéos en classe avec leurs élèves.

Clé de cantine

Si votre enfant perd sa clé, merci de l'informer de venir au plus vite au bureau de la cantine pour la bloquer. En cas d'oubli, votre enfant peut oublier sa clé maximum 3 fois par semestre. A partir du 4ème oubli, l'élève devra acheter un ticket-repas au prix de 6,70 euros ou racheter une nouvelle clé, comme stipulé dans le [règlement de la cantine](#).

Transport

Transition verte

Le service transport poursuit son objectif de commandes de bus électriques auprès des compagnies pour tendre vers un transport scolaire plus durable. Nous nous félicitons de démarrer la rentrée avec 20 bus électriques pour en atteindre 25 d'ici la fin d'année scolaire, répartis sur les deux sites Berkendael et Uccle.

Vers des surveillants 100% adultes

90% des surveillants, recrutés pour assurer le transport scolaire sur Berkendael et Uccle, sont maintenant adultes. Il nous paraît essentiel d'arriver au recrutement de 100% d'adultes au plus vite car ces derniers jouent un rôle clé dans le bon déroulement des trajets. Ils reçoivent tous une formation visant à garantir la sécurité et le bien-être des enfants, ainsi qu'à créer un environnement serein dans les bus.

Pour sécuriser au mieux les enfants, nous utilisons également l'application « Together School » depuis 2023 pour le tracing des bus et la sécurisation des enfants à bord. Tous nos surveillants sont formés à l'utiliser.

Nous vous invitons à télécharger [l'interface-parent](#) de cette application qui a fait ses preuves depuis plus d'un an ! Vous pouvez également partager votre identifiant et mot de passe avec vos enfants plus âgés si ceux-ci veulent suivre le bus et recevoir les notifications, ce qui est notamment utile pour les trajets. Attention, merci de prendre en considération que la puissance de précision de la géolocalisation n'est pas au mètre et à la seconde près, il faut donc toujours se baser sur l'horaire officiel et prévoir d'être à l'arrêt cinq minutes à l'avance.

Formation sécurité pour les élèves

Cette année, les formations sécurité et évacuation de bus ne seront données qu'aux élèves de maternelles et primaire 1 & 2. Nous sommes ravis de lancer une nouvelle version de formation mieux ciblée pour les petits avec une partie théorique en classe et une partie pratique dans le bus. Elles vont bientôt commencer à Uccle et Berkendael.

Césame - Périscolaire Uccle/Garderie/Casiers

Casiers

En raison de la hausse significative des effectifs secondaires ces dernières années, la demande de casiers n'a cessé de croître. Actuellement, 2073 casiers sont attribués, mais 108 élèves sont encore en attente (contre 180 fin septembre). L'APEEE Services n'est malheureusement pas en mesure d'augmenter le nombre de casiers offerts à la location car l'école ne dispose d'aucun espace permettant l'implantation de nouvelles armoires dans le respect des règles de sécurité.

Nous vous serions donc reconnaissants, une fois encore, de bien vouloir libérer les casiers inutilisés afin de les mettre à disposition de ceux qui en ont besoin.

Nous attirons tout particulièrement votre attention et celle de vos enfants sur les **conséquences et le coût des actes de vandalisme et de dégradation** que nous constatons quotidiennement.

Ces actes rendent certains casiers inutilisables et entraînent des frais conséquents (réparations, fixation de nouvelles charnières par une société externe, nettoyage, etc...). Ces frais sont répercutés directement sur le prix de la location des casiers que vous payez et limitent le remplacement des armoires les plus anciennes car une armoire de 12 casiers coûte près de 2000€. Nous en appelons donc à la responsabilité de chacun.

Nous appliquons cette année une **tolérance 0** pour tout manquement au règlement. Tout élève auteur d'acte de vandalisme ou de dégradation sera privé de l'usage de son casier pour toute l'année scolaire ou pour le reste de sa scolarité en fonction de la nature des dégradations commises.

Veuillez prendre connaissance de notre règlement en le lisant avec votre/s enfant/s: <https://www.apeee-bxl1-services.be/fr/casiers/reglement-general-du-service-des-casiers>.

N'hésitez pas à visionner ensemble [la vidéo disponible sur notre site](#).

Nous vous rappelons aussi que des contrôles réguliers sont effectués lors de la maintenance annuelle d'été et toutes les dégradations antérieures sont photographiées et répertoriées ; il est du **devoir de chaque utilisateur** de signaler toute dégradation (nouvelle ou préexistante) au service des casiers, afin d'éviter des éventuelles sanctions lors de ce contrôle annuel d'été (ou occasionnel en cours d'année scolaire).

Périscolaire Césame

Depuis quelques années, Césame doit affronter de nouveaux défis car la baisse significative des effectifs du primaire n'est pas sans conséquence pour le périscolaire. Les élèves de primaire représentent en effet la majeure partie des participants aux activités proposées (72% en 2023-2024 sur base des inscrits aux activités hors stages secondaires).

Toutefois, grâce aux activités proposés aux élèves de maternelle depuis 2 ans, aux nouvelles activités offertes au secondaire (secourisme, boxe, badminton, hip hop, etc...) et aux stages organisés en juin pour les secondaires, Césame réussit, pour l'instant, à maintenir son niveau d'activité.

Nous restons bien entendu à l'écoute des envies des élèves qui peuvent venir nous voir s'ils souhaitent voir au programme une activité en particulier. Si nous avons un local disponible et un moniteur compétent, nous nous ferons un plaisir de répondre à cette demande. De même que si un parent souhaite proposer une nouvelle activité, il peut adresser sa demande en suivant le [règlement ci-joint](#).

Concernant les propositions du mercredi, nous notons un léger tassement dans les inscriptions, notamment pour les élèves de primaire.

A ce jour, nous avons dû annuler une 10ne d'activités sur les 123 proposées dans le cadre des 4 programmes périscolaires puisque le nombre minimum d'inscrits n'était pas atteint. Des places sont encore disponibles dans de nombreuses activités, n'hésitez pas à nous contacter si vous êtes intéressé pour votre enfant.

Evènements à venir

A vos agendas! Le concert de Noël se tiendra le 1er décembre prochain à 14h00 au collège Don Bosco (chaussée de Stockel, 270 – 1200 Bruxelles). Le conservatoire royal de Bruxelles ayant fermé pour de grands travaux de rénovation pour plusieurs années, nous avons cherché une autre salle et serons ravis de vous accueillir dans les locaux du collège Don Bosco de Woluwé Saint Lambert.

A cette occasion, plusieurs groupes musicaux de l'école participeront : orchestre symphonique, les chorales primaire, secondaire et de Césame, le Big Band ainsi que les groupes de S6 et S7 « musique 4 »).

Les informations concernant l'ouverture de la billetterie, les horaires, etc... sont déjà disponibles [sur notre site](#).

Natation

Cette rentrée est marquée par un effet post-JO avec un engouement pour les cours de natation ! Nous avons observé une hausse du nombre d'inscriptions par rapport à l'année scolaire précédente :

- 2023/2024 : 310 nageurs
- 2024/2025 : 320 nageurs

Cela correspond à un taux de remplissage de 95% de tous nos cours de natation.

La piscine Longchamp a de nouveau été très prisée, notamment grâce à sa proximité avec notre école. Cela nous a contraint à refuser de nombreuses demandes d'inscriptions, faute de places disponibles.

Les retours des moniteurs sont très positifs concernant l'homogénéité des groupes. En effet, très peu de changements ont dû être effectués. Cela valide l'efficacité de notre approche pour créer des groupes équilibrés et adaptés.

Enfin, la nouvelle politique d'annulation des commandes de natation a permis de limiter significativement les annulations pour convenance personnelle nous donnant ainsi plus de temps pour gérer efficacement nos activités.

Pour rappel, les calendriers des cours de natation sont disponibles sur notre site : [Calendrier des cours](#).

Garderie

Le début d'année s'est très bien déroulé. Les enfants ont rapidement pris leurs repères en ce qui concerne les différents points de rendez-vous, les bus, leurs salles de classe, ainsi que leurs moniteurs. Cette transition fluide montre leur capacité d'adaptation et la bonne organisation mise en place.

L'étroite collaboration avec l'équipe pédagogique des sections maternelle et primaire rend le travail plus facile et agréable.

Le service a enregistré une dizaine d'inscriptions en moins par rapport à l'année scolaire 2023/2024 à la même période (187 contre 177). Le nombre d'inscriptions en maternelle a diminué de 25%, tandis que les inscriptions en P2 ont augmenté de 25%. Les inscriptions en P1 sont restées stables.

L'équipe d'animateurs est inchangée. Nous travaillons également avec les mêmes moniteurs pour effectuer les remplacements afin d'assurer la stabilité et le bon fonctionnement du service.

Nos animateurs s'efforcent de mettre en pratique leurs compétences artistiques et/ou

sportives durant la période de garderie pour rendre ces moments intéressants et agréables pour les enfants.

Périscolaire Berkendael/Garderie

Activités périscolaires

La très bonne collaboration avec l'école nous a permis de mettre au programme de nouvelles activités cette année : Art & Peinture, CréaLab, Danse Fusion (ASBL Moving Passion) et le petit Théâtre en Français (P1-P2). Il reste quelques places dans certaines activités, n'hésitez pas à nous contacter [par email](#).

Sur les 41 groupes d'activités nous avons dû annuler deux groupes de Néerlandais et un groupe de Polonais faute d'un nombre suffisant d'inscrits.

Comme tous les ans, nous partageons les locaux avec la garderie OIB. Chaque début d'année scolaire le nombre de locaux disponibles mis à disposition est réévalué en fonction du nombre d'élèves inscrits à l'école ainsi qu'à la garderie OIB.

Nous sommes ravis de voir les progrès de chaque enfant et leur enthousiasme à participer aux activités. Si vous souhaitez proposer une activité, nous sommes à votre écoute et ferons notre possible pour y répondre si un local est disponible et un moniteur compétent. Le parent peut adresser sa demande en suivant le [règlement ci-joint](#). Votre implication et vos retours nous sont précieux et nous permettent d'améliorer constamment notre programme.

Garderie du périscolaire

La garderie périscolaire est un lieu d'échanges et de découvertes pour vos enfants, où ils peuvent s'épanouir à travers diverses activités ludiques et éducatives. Nous organisons des ateliers créatifs, des jeux en plein air et des moments de lecture qui permettent à chacun de développer ses compétences tout en s'amusant. Les enfants apprennent également à se respecter mutuellement, renforçant ainsi leur esprit d'équipe. Tout ceci, grâce au fabuleux travail de nos collaborateurs Tanja, Coline et Yves.

Garderie ACTIVE du vendredi après-midi (Maternelle)

Les enfants de la maternelle sont accueillis en salle psychomotricité par Yves et Tanja. La garderie commence par un moment calme et la lecture de contes. Ensuite plusieurs jeux sont organisés tels que la psychomotricité, jeux d'éveil, coloriage etc...

Cours privés de musique (guitare et piano)

La gestion des plannings des professeurs de musique devient de plus en plus problématique. En effet, nous notons cette année une très forte augmentation des annulations de dernière minute. Nous travaillons sur la possibilité d'un changement concernant le mode d'inscription aux cours privés de musique dans le but de faciliter l'organisation.



Annonce de recrutement: Membres Volontaires pour le Comité de Gestion du Service Péri-scolaire Berkendael

Chers parents,

Nous sommes à la recherche de parents bénévoles pour rejoindre le Comité de Gestion de notre service péri-scolaire pour la rentrée 2025-2026. Ce comité joue un rôle essentiel dans l'organisation et l'amélioration des activités proposées à nos enfants.

Votre rôle :

- Participer aux réunions pour discuter des projets et des initiatives.
- Proposer des idées et des solutions pour enrichir l'expérience péri-scolaire.
- Collaborer avec l'équipe éducative pour garantir le bien-être et le développement de nos enfants.

Pourquoi rejoindre le comité ?

- Contribuer activement à la vie de l'école et du service péri-scolaire.
 - Échanger avec d'autres parents et l'équipe éducative.
- Avoir un impact direct sur les activités et le fonctionnement du service.

Profil recherché :

- Être parent d'un enfant inscrit à l'EEB1 (Berkendael)
 - Avoir un intérêt pour l'éducation et le bien-être des enfants.
- Être prêt à consacrer un peu de temps pour participer aux réunions et aux actions du comité.

Si vous êtes intéressé(e), merci de prendre contact avec la Directrice, Madame Pascale DE SMEDT, par e-mail: coordination@apeee-bxl1-services.be.

Ensemble, faisons de notre service péri-scolaire un lieu d'épanouissement pour nos enfants !

Merci de votre engagement !



Dear parents,

Welcome to all the new families in Uccle and Berkendael, and have a great start to the new school year. It is with enthusiasm and energy that we begin this new school year 2024-2025, and the APEEE Services team is keen to provide you with news about its services.

Ready to take on new challenges with the large number of pupils in secondary school, we have done everything possible to ensure that the transport, canteen, extra-curricular activities, lockers, childcare and swimming services welcome your children in the best possible way. And we'd like to thank you for coming in such large numbers to register for the various services!

This year's flagship decision: a school without telephones to encourage pupils to engage in real social interaction. Together with the school, let's make this decision a humanly enriching experience for the children and protect them from the harmful effects of smartphones. All APEEE Services are aligned with the school's policy on [personal mobile phones](#).

Your commitment to the development and well-being of your children is essential to us. Don't forget that you are always welcome to push open the door of our services!

If you'd like to get up close and personal with the life of a service, join our teams of field workers and parent volunteers on the Management Committees and discover the many challenges they face. Are you interested? Check out [our website](#) for more information on the management committees and the latest announcement from the Berkendael P eriscolaire, which you can read more about in our Newsletter.

We would like to thank you for the trust you place in us and look forward to hearing from you as we continue to improve the quality of the services we offer your children. Don't hesitate to contact us via the 'Contact us/feedback' tab on our [home page](#).

After a busy first few weeks, it's time for a well-deserved break. We hope that all of you will

be able to make the most of the All Saints' break.

See you soon !

Kin regards,

Pascale De Smedt
Director of the APEEE Services
and
Stéphanie Wouters
Communication manager of the APEEE Services

Canteen

The canteen and cafeterias have never been so popular since September !

In the secondary section alone, we've had over 180 more enrolments than last year, which is such a success that we're facing logistical and organisational challenges. The increase in the number of secondary school pupils means that all our services are constantly busy, and staff have to keep a close eye on them. Good cooperation with the school management has enabled us to spread the flow of pupils evenly over three shifts:

- 11h55
- 12h30
- 13h20

Conversely, in recent years we have had to cope with a significant drop in the number of nursery and primary pupils enrolled at the school. For the canteen, this means around 90 fewer registrations for this school year. We are currently working with the school to balance the changes in primary and secondary enrolments in the near future.

New items on the menu

1. The cafeterias are pleased to offer a different hot snack every month, produced daily in the kitchen to guarantee the freshness of the food.
2. The hot vegetarian dish offered to pupils every day is a special treat to whet their taste buds and give them something different to enjoy. As well as encouraging a sustainable diet and covering their macronutrient needs, it's a real challenge to get them to want to include more vegetables, legumes and plant proteins in their plates. That's why we want to improve the quality and creativity of our vegetarian menus.

For more information, take a look at our [kindergarten/P1](#) and [self-service P2-S7](#) menus and subscribe to our [Instagram account](#).

Digital screens

At the start of the new school year, pupils in the canteen and cafeterias discovered our animated screens with educational and entertaining content: the day's menu with

allergens, age-appropriate anti-food waste videos, the list of products sold in the cafeteria, information on how to block their key in the event of loss, the snack of the month, and so on.

Some primary school teachers have taken a positive view of the anti-food waste project by watching the videos in class with their pupils.

Canteen key

If your child loses his/her canteen key, please inform him/her to come to the canteen office as soon as possible to block it. If your child forgets his/her key, he/she can forget it at a maximum of 3 times per term. From the 4th mistake, the pupil will have to buy a meal ticket at the price of 6.70 euros or buy a new key, as stipulated in the [canteen rules](#).

Transport

Green transition

The transport department is pursuing its objective of ordering electric buses from companies in order to move towards more sustainable school transport. We are delighted to be starting the new school year with 20 electric buses, rising to 25 by the end of the school year, distributed between the Berkendael and Uccle sites.

Towards 100% adult supervisors

90% of the supervisors recruited to provide school transport at Berkendael and Uccle are now adults. We believe it is essential to recruit 100% adults as soon as possible, as they play a key role in ensuring that the journeys run smoothly. They all receive training to ensure the safety and well-being of the children, and to create a calm environment on the buses.

To ensure that children are as safe as possible, we have also been using the 'Together School' application since 2023 to track buses and keep children safe on board. All our supervisors are trained to use it.

We invite you to download the [parent interface](#) for this application, which has been proving its worth for over a year! You can also share your login and password with your older children if they want to follow the bus and receive notifications, which is particularly useful for journeys. Please note, however, that geolocation is not accurate to the nearest metre or second, so always use the official timetable and plan to be at the bus stop five minutes in advance.

Safety training for students

This year, safety and bus evacuation training will only be given to nursery and primary 1 & 2 pupils. We are delighted to be launching a new, more targeted version of the training for the little ones, with a theoretical part in the classroom and a practical part on the bus. These will start soon in Uccle and Berkendael.

Césame - Uccle Extracurricular/After-school care/Lockers

Lockers

Due to the significant increase in secondary school enrolments in recent years, the demand for lockers has continued to grow. Currently, 2073 lockers have been allocated, but 108 pupils are still waiting (compared with 180 at the end of September). Unfortunately, APEEE Services is not in a position to increase the number of lockers available for hire, as the school has no space to install new lockers in compliance with safety regulations.

We would therefore be grateful, once again, if you could free up any unused lockers and make them available to those who need them.

We would particularly like to draw your attention and that of your children to the **consequences and cost of the acts of vandalism and damage** that we see on a daily basis.

These acts render certain lockers unusable and incur considerable costs (repairs, fitting of new hinges by an external company, cleaning, etc....). These costs are passed on directly to you in the price you pay for locker hire and limit the replacement of older lockers, as a 12-locker locker costs almost €2,000. We therefore appeal to everyone's sense of responsibility.

This year we are applying a **0 tolerance** policy for any breach of the rules. Any pupil who commits an act of vandalism or damage will be deprived of the use of his/her locker for the whole school year or for the rest of his/her schooling, depending on the nature of the damage committed.

Please read [our rules](#) with your child(ren).

Don't hesitate to watch the [video available on our website](#) (only in French).

We would also like to remind you that regular checks are carried out during the annual summer maintenance and all previous damage is photographed and recorded; it is the **duty of every user** to report any damage (new or pre-existing) to the locker service, in order to avoid possible sanctions during this annual summer check (or occasionally during the school year).

Césame extracurricular activities

In recent years, Césame has had to face up to new challenges, as the significant drop in primary school enrolments has not been without consequences for the extracurricular activities. Primary school pupils make up the majority of participants in the activities on offer (72% in 2023-2024 based on those enrolled in activities excluding secondary courses).

However, thanks to the activities offered to nursery pupils over the last 2 years, the new activities offered to secondary pupils (first aid, boxing, badminton, hip hop, etc.) and the courses organised in June for secondary pupils, Césame has managed, for the time being, to maintain its level of activity.

Of course, we are always open to the wishes of our students, who can come and see us if they would like to see a particular activity on the programme. If we have premises available and a competent instructor, we will be happy to accommodate this request. Similarly, if a parent wishes to propose a new activity, they can submit their request by following the [attached rules](#).

With regard to Wednesday activities, we have noted a slight drop in registrations, particularly for primary school pupils.

To date, we have had to cancel around 10 of the 123 activities offered as part of the 4 extra-curricular programmes, as the minimum number of registrations has not been reached.

There are still places available in many activities, so please contact us if you are interested in enrolling your child.

Upcoming events

Mark your calendars! The Christmas concert will be held on 1 December at 2pm at Collège Don Bosco (chaussée de Stockel, 270 - 1200 Brussels). As the Royal Conservatory of Brussels has closed for major renovation work over the next few years, we have been looking for another venue and will be delighted to welcome you to the premises of the Collège Don Bosco in Woluwé Saint Lambert. Several of the school's musical groups will be taking part: the symphony orchestra, the primary, secondary and Césame choirs, the Big Band and the S6 and S7 'music 4' groups.)

Information on the opening of the ticket office, timetables, etc. is already available on [our website](#).

Swimming

This new school year has been marked by the post-Olympic Games effect, with a surge in interest in swimming lessons! We have seen an increase in the number of registrations compared with the previous school year:

- 2023/2024: 310 swimmers
- 2024/2025: 320 swimmers

This corresponds to a fill rate of 95% for all our swimming lessons. The Longchamp swimming pool was again very popular, particularly because of its proximity to our school. This meant that we had to turn down a large number of applications due to a lack of available places.

Feedback from the instructors was very positive about the consistency of the groups. In fact, very few changes had to be made. This validates the effectiveness of our approach to creating balanced and appropriate groups.

Finally, the new cancellation policy for swimming orders has significantly reduced the number of cancellations for personal reasons, giving us more time to manage our activities effectively.

As a reminder, the swimming course calendars are available on our website: [Course calendar](#).

Garderie

The start of the year went very well. The children quickly got used to the different meeting points, buses, classrooms and monitors. This smooth transition shows their ability to adapt and the good organisation that has been put in place.

The close collaboration with the nursery and primary school teaching teams makes the work easier and more enjoyable.

The service recorded around ten fewer enrolments than in the 2023/2024 school year at the same period (187 compared with 177). Nursery enrolments fell by 25%, while P2 enrolments rose by 25%. Enrolment in P1 remained stable.

The team of activity leaders remains unchanged. We are also working with the same monitors to provide replacements, to ensure the stability and smooth running of the service.

Our activity leaders endeavour to apply their artistic and/or sporting skills during the garderie period to make these moments interesting and enjoyable for the children.

Berkendael Extracurricular/After-school care

Extracurricular activities

Thanks to our excellent collaboration with the school, we have been able to add a number of new activities to our programme this year: Art & Painting, CréaLab, Danse Fusion (ASBL Moving Passion) and Petit Théâtre en Français (P1-P2). There are still a few places available in some activities, so don't hesitate to contact us by [email](#).

Of the 41 activity groups, we had to cancel two Dutch groups and one Polish group due to insufficient numbers.

As every year, we share our premises with the OIB garderie. At the beginning of each school year, the number of rooms available is re-evaluated according to the number of pupils enrolled at the school and at the OIB garderie.

We are delighted to see the progress of each child and their enthusiasm for taking part in the activities. If you would like to propose an activity, we would be delighted to hear from you and will do our utmost to accommodate your request if a room is available and a qualified instructor is available. Parents can submit their request by following the [attached rules](#). Your involvement and feedback are invaluable to us and enable us to constantly improve our programme.

After-school care

The after-school care centre is a place for your children to meet and discover, where they can develop their skills through a variety of fun and educational activities. We organise creative workshops, outdoor games and reading sessions that allow everyone to develop their skills while having fun. The children also learn to respect each other, strengthening their team spirit. All this, thanks to the fabulous work of our staff Tanja, Coline and Yves.

Friday afternoon ACTIVE Garderie

The kindergarten children are welcomed in the psychomotricity room by Yves and Tanja. The nursery begins with a quiet moment and the reading of stories. Afterwards, a number of games are organised, including psychomotricity, early-learning games, colouring, etc.

Private music lessons (guitar and piano)

Managing the schedules of our music teachers is becoming increasingly problematic. This year we have seen a sharp increase in last-minute cancellations. We are working on the possibility of a change in the way private music lessons are booked in order to facilitate organisation.



Recruitment Announcement: Volunteer Members for the Management Committee of the Berkendael Extracurricular Service

Dear Parents,

We are looking for parent volunteers to join the Management Committee of our after-school service for the 2025-2026 school year. This committee plays an essential role in organising and improving the activities offered to our children.

Your role:

- Attend meetings to discuss projects and initiatives.
- Suggest ideas and solutions to enhance the after-school experience.
- Work with the educational team to ensure the well-being and development of our children.

Why join the committee?

- Make an active contribution to the life of the school and the after-school service.
 - Exchange ideas with other parents and the education team.
 - Have a direct impact on the activities and running of the service.

Profile required:

- Be a parent of a child enrolled at EEB1 (Berkendael)
- Have an interest in children's education and well-being.
- Be prepared to give up some of your time to take part in the committee's meetings and activities.

If you are interested, please contact the Director, Mrs Pascale DE SMEDT, by e-mail: coordination@apeee-bxl1-services.be.

Together, let's make our after-school service a place where our children can flourish!

Thank you for your commitment!

CONTACTS DE L'APEEE SERVICES / CONTACTS OF APEEE SERVICES

Coordination générale/General coordination - coordination@apeee-bxl1-services.be

SITE UCCLE / UCCLE SITE :

- Cantine/Canteen - cantine@apeee-bxl1-services.be
- Transport - transport@apeee-bxl1-services.be
- Activités périscolaires (Césame)/Extracurricular activities (Césame) - cesame@apeee-bxl1-services.be
- Garderie/After-school care - garderie@apeee-bxl1-services.be
- Casiers/Lockers - casiers@apeee-bxl1-services.be
- Natation/Swimming – natation@apeee-bxl1-services.be

SITE BERKENDAEL / BERKENDAEL SITE :

- Transport - transport.berkendael@apeee-bxl1-services.be
 - Activités périscolaires/Extracurricular activities – periscolaire.berkendael@apeee-bxl1-services.be
-